

# ***Little Women* by Louisa May Alcott**

*Little Women* is a novel written by Louisa May Alcott and first published in 1868. Alcott is an American woman who took part in the suffragettes movement, which demanded the right to vote for women. Indeed, in the XIXth century, women in the United States had very few rights, and the condition of women is the core subject of this book. It raises the questions of life path, marriage, sacrifice and education. One of the most interesting facts about *Little Women* and Alcott is that the author took inspiration from her own life, making Jo, the main character, her alter ego.

Let's get into the plot : Jo lives with her three sisters and their mother in the United States during the Civil War. They dream of peace, freedom, and better condition for themselves and for women. All of the four sisters take different paths, showing that all dreams are important, no matter how different they may be from each other. We chose a quote from the novel that illustrates it simply but beautifully: "Women, they have minds, and they have souls, as well as just hearts. And they've got ambition, and they've got talent, as well as just beauty. I'm so sick of people saying that love is all a woman is fit for."

*Little Women* highlights topics that are still relevant nowadays, like the right to work for women, to chose a husband, or to refuse to marry.

This book is important to us because it is about teenagers' self-doubts, and it teaches us that you don't have to follow one clear path, but you can just make your own.

By Emmy & Loréna

# ***Les quatre filles du docteur March* - Louisa May Alcott**

*Les quatre filles du docteur March* est un roman écrit par Louisa May Alcott and publié en 1868. Alcott est une autrice Américaine ayant pris part au mouvement des suffragettes qui demandaient le droit de vote pour les femmes. En effet, au XIXe siècle, les femmes aux États-Unis avaient très peu de droits et leur condition est le sujet central de ce roman. Il soulève les questions du choix à propos de la vie, du mariage, de l'éducation et du sacrifice. L'un des faits les plus intéressants à propos des Quatre filles du docteur March et d'Alcott est que l'autrice s'est inspirée de sa propre vie, en faisant de Jo, le personnage principal, son alter ego.

Entrons dans le vif du sujet : Jo vit avec ses trois sœurs et leur mère aux États-Unis pendant la Guerre de Sécession. Elles rêvent de paix, de liberté et de meilleures conditions de vie pour elles-mêmes et toutes les femmes. Les quatre sœurs prennent des chemins différents, prouvant ainsi que tous les rêves sont importants, peu importe s'ils divergent les uns des autres. Nous avons choisi une citation du roman qui l'illustre avec poésie : « Women, they have minds, and they have souls, as well as just hearts. And they've got ambition, and they've got talent, as well as just beauty. I'm so sick of people saying that love is all a woman is fit for. »

*Les quatre filles du docteur March* mettent en avant des sujets qui sont encore pertinents de nos jours, comme le droit de travailler, de choisir son époux, ou bien de ne pas en avoir du tout.

Ce livre est cher à notre cœur car il parle des doutes que ressentent les jeunes personnes et il nous enseigne que nous n'avons pas à emprunter un chemin déjà tout tracé, mais que nous pouvons construire le nôtre.

par Emmy & Loréna